
 

 

   15. februar 2018 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Den farlige sygdom kræft ser umiddelbart ud til at stige i antal, derfor bruger man en 

masse penge via Rigshospitalet til kræftbehandling, men hvordan kan det være man 

har valgt kun at benytte sig af Riget? 

 

2. Har man undersøgt andre regionssygehuse og de muligheder, der foreligger i 

bekæmpelsen af sygdomsbehandlingen af kræftramte? 

 

3. Er der mulighed for eller planer om, at man med lov kan fastsætte hvor lang tid der 

må gå fra man har diagnosticeret kræften og indtil det eventuelt er for sent at gøre 

mere? 

 
4. Når herboende patienter diagnosticeres med kræft og må til Danmark for at 

behandles, gælder den danske behandlingsgarantis ordning for dem? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut)  

 

 

Begrundelse: 

Den alvorlige sygdom som bliver mere og mere udbredt i Vort Land, og hvor antallet stadigt 

forøges er det ikke så sjældent, at man hører om proportionelt lige så mange stigende tilfælde af 

kræfttilfælde, der ikke kan behandles fordi sygdommen ikke er opdaget i tide. Selv med denne 

viden i mente, så holder man stædigt fast i kun at fastholde den ene option der hedder 

Rigshospitalet, hvilket er til trods for “ventelister der er fyldt op”, hvorfor, at mange må vente på en 

behandling heroppefra. 

 

I Rigsfællesskabet hvor der forefindes mange forskelligartede sygdomme, og ikke mindst hvor 

mange er ramt af kræft, så mener jeg, at det burde være sådan, at der er lige muligheder for at 

modtage tilbud om behandling, ligesom jeg mener, at dette bør kunne opnås ved at lovgive 

omkring de bestemmelser og muligheder og begrænsninger og tilpasninger, der helt naturligt må 

være.  

 

Jeg ønsker, at min forespørgsel skal besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 

 

 

 


